

دلائل الأسرار على الدر المختار للشيخ خليل بن إبراهيم الفتال (١١٨٤هـ)
من بداية كتاب الزكاة إلى نهاية كتاب الحج دراسةً وتحقيقاً

مستخلص الدراسة

تهدف الرسالة الى تحقيق جزء من مخطوط دلائل الأسرار على الدر المختار للشيخ خليل
بن ابراهيم الفتال (١١٨٦هـ) من أول كتاب الزكاة إلى نهاية كتاب الحج دراسةً وتحقيقاً
وأشتملت على :-

المقدمة: وتشتمل على أهمية الموضوع، وأسباب اختياره، وخطة البحث.

القسم الأول الدراسة : وتشتمل على أربعة مباحث : المبحث الأول : نبذة مختصرة
عن صاحب (الدر المختار)، والمبحث الثاني : نبذة مختصرة عن كتاب (الدر المختار)،
والمبحث الثالث: التعريف بصاحب دلائل الأسرار، والمبحث الرابع : التعريف بالكتاب
المحقق، ثم: القسم الثاني: النص المحقق ويبدأ من (من أول كتاب الزكاة إلى نهاية كتاب الحج)،
ثم الخاتمة ثم الفهارس.

الكلمات المفتاحية: دلائل الأسرار - الدر المختار - الزكاة - الحج - الفتال

DALA'EL AL-ASRAR ALA AL-DUR AL-MUKHTAR. BY SHAIKH
KHALEEL BIN MOHAMMAD BIN IBRAHIM AL-FATTAL (DIED
1184 H) FROM THE BEGINNING OF THE CHAPTER OF
(POORDUE) TO THE END OF THE CHAPTER OF (PILGRIMAGE (
MANUSCRIPT ANALYSIS AND VERIFICATION

ABSTRACT

*This study aims to investigate in part the manuscript entitled
'DALA'EL AL-ASRAR ALA AL-DUR AL-MUKHTAR' By Shaikh
Khaleel Bin Mohammad Bin Ibrahim Al-Fattal (Died 1184 H) from the
Beginning of the Chapter of 'Poordue' to the End of the Chapter of
'Pilgrimage' – Manuscript Analysis & Evaluation*

The study included the following:

Introduction: *sheds light on significance of the subject matter, causes
of selection and plan of the study.*

Section I: *includes four topics as follows. Topic I provides an abridged
profile about the author of the book 'Al-Dur Al-Mukhtar'. Topic II provides
a summarized note about the book 'Al-Dur Al-Mukhtar' itself. Topic III is
concerned with biography of the author of the book 'Dala'el Al-Asrar'. Topic
IV sheds light on the book in question. Section II is mainly concerned with
the investigated text beginning with the start of the book 'Poordue' up to the
end of the book 'Pilgrimage'. Then, the study ends up with conclusion and
references.*

Keywords: *Dala'el Al-Asrar, Al-Dur Al-Mukhtar, Poordue, Pilgrimage, Al-Fattal*